
 

 

 

230. Assembly of the student representatives (VeFa 

(Versammlung der Fachschaften) UP) 
 

KuZe    21.09.2023 

Agenda 

0. Verification of quorum/ agenda/ protocol of the last session/ report of the bureau 

1. Reports from student councils/ Asta/ StuPa/ guests 

2. Application VeFa "Borrowservice" 

3. Other Matters (planning of the next meeting, etc. ) 

 

Attending 

Presidium: Karl-Viktor, Katherina, Pia 

Referat: Philipp, Adelina, Karl-Viktor 

Student representatives (FSRs): 15 present of 36 student representatives which are 

entitled to vote (one person came later) 

FSR name Abbrevia-

tion (Ab-

kürzung) 

Counting 

(Zäh-

lung) 

Anglistik/Amerikanistik AnglAm x 

Biologie, Chemie und Ernährungswissenschaft BCE x 

Cognitive Science - Embodied Cognition CogSci x 

Cognitive Systems CogSys  

Digital Engineering DE x 

Europäische Medienwissenschaft EMW  

Erziehungswissenschaften EWI  



Sprachwissenschaften Master of Arts FSR Sprawis  

Geowissenschaften Geowiss  

Geographie Lehramt LaGeo x 

Geoökologie Gecko x 

Germanistik Ger  

Geschichte Ge x 

Informatik Info x 

Inklusion (Inklusions- & Förderpädagogik) Inkl  

Jüdische Studien nein J.S. x 

Jüdische Theologie J.T.  

Jura Jura  

Klassische Philologie Klassphil  

Künste und Medien KuM  

Kunst und Kunstpädagogik FSArt  

Lebensgestaltung-Ethik-Religionskunde LER x 

Lehramt LA  

Linguistik Ling  

Mathematik/Physik ma phy MaPhy  

Musik Mu  

Philosophie Philo x 

Politik und Verwaltung PuV  

Primarstufe Prim  

Psychologie Psy  

Romanistik  Rom x 

Slavistik Sla x 

Soziologie Soz  

Sport SpoWi x 

Wirtschaft-Arbeit-Technik WAT  

Wirtschaftswissenschaften WiWi x 

 Stimm- 

Berechtigt: 36 

Anwesend: 

15 

Note: At the time of the meeting, FSRs marked in blue are not yet (fully) registered with the 

VeFa and are therefore not entitled to vote. But this time everyone is registered!!! OMG!!!!!! 

 

Allgemeiner Studierendenausschuss (AStA): Pascal 

Studierendenparlament (StuPa): Philipp 

Further guests: - 

 

 

 



Protocol 

Start: 18.00 Uhr 

Written by: James, Katherina 

Format of the representation of voting results: [For | Against | Abstentions] 

 

0. Quorum / Agenda / Protocol of the last meeting (228nd) / Announcements by the 

presidium 

0.1 Quorum: 

 No Quorum formed – only 15 FSRs 

 

0.2 Agenda 

Annahme der TO / Accepting the Agenda: 15  

 

0.3 Protocol of the 229. VeFa 

Annahme Protokoll:  

 

0.4 Announcements by the presidium 

 Auslehier  

-The Referat intends to participate  

- Registeration reform (digitilisation) 

  Requires talking to the lawyer 

New email  

- FSR registerations  (mails to be sent to Adelina) 

Elections into the Praesidium and Referat in October session 

FSR ordnung  

1. Announcements by FSRs, AStA, StuPa 

Sports 

- Sport: Request for an increment in allocation due to inflation  

Katherina: VeFa will ask Sophie to rise the Verpflegungspauschale. 

Philipp: We could check the inflation and make a suggestion on it after that. There are 

calculators. 

Pia: Sophie can take care of that.  

STIMMUNGSBILD: We want to raise the Verpflegungspauschale: 15/0/0 



 

GÜLPE - you can rent this location (in Brandenburg) for retreats (please keep it tidy 

though) 

- Philosophie: Erst-Bags? 

Philipp: There are different types of bags. You could talk with your FSRs how you want 

to do it. 

Pascal: Regarding the AStA bags: In the past there were too many AStA bags, so FSRs 

could pick some up. 

 

StuPa:  

− We still haven’t got enough candidates for AStA. This will be conbined with other 

positions like Rechnungsprüfungsausschuss (the ones who check your finances) or like 

Sozialfondkommission.  

We work on issues of the student employees.  

I hope there will be a confirmation of the Next Bike. 

Pascal: Yes, Next Bike will continue. 

 

ASTA:  

− Pascal: The AStA elections will be held in 5 days. There could be a lot of changes. 

Regarding the semesterticket:  

Our Semesterticket and the Upgrade will continue. So you can continue with booking 

the Deutschlandticker-Upgrade.  

 

2. Application VeFa "Borrowservice" 

Leider konnte der Antrag nicht entgegengenommen werden. Um diesen 

regelgerecht bearbeiten zu können, werden die Antragsteller um eine Überarbeitung 

gebeten. Folgende Punkte sind im Laufe der VeFa-Sitzung am 21.09.2023 aufgefallen:  

1. Wer genau ist verantwortlich für den Antrag? Philipp kann keine Anträge 

stellen, warum steht da sein Name? 

2. Der elektrische Grill ist eindeutig zu teuer. Warum muss es ein elektrischer 

sein? Es ist unpraktisch, weil nicht immer der gleiche Zugang zum Strom auf 

allen Campi besteht. Für das vorgeschlagene Angebot bräuchte man 

außerdem 2 Stromanschlüsse für 1 Grill.  

3. Es gibt nicht genug alternative Vorschläge für manche Artikel. Bitte die 

Vergleichsangebote tabellarisch auflisten. 

4. Eine Sackkarre für 250 Euro?  Wenn man googelt, ist 180€  das teuerste. 

5. Die Tabelle widerspricht der Elementarliste. (Das, was da auf der Webseite 

steht, stimmt nicht mit dem Antrag überein).  



6. Die Funkgeräte, die bisher benutzt wurden: Haben sie sich bewährt, reicht die 

Reichweite? 

7. Wozu die langen Pavillions 9 Meter? Bitte argumentieren. 

8. 1150€ Puffer? Uns erschließt sich nicht, woher das kommt. Sind das Netto-

Preise? Oder Brutto-Preise? Aber dann ohne Mehrwertsteuer. Es ist irritierend, 

bitte genaue Aufschlüsselung, besonders was die Steuern angeht. 

9. Mitarbeitendenstelle: Sven und Florian sollten zur nächsten VeFa kommen.   

Es ist sehr viel Geld und ab Oktober gibt es eine neue Finanzlegislatur.  

 

 

3. Other Matters (planning of the next meeting, etc. ) 

Next time there will be the voting of the department and presidium! 

 

Next meeting:  

We will create a poll (Karl-Viktor) 


